
 

 

 

 
Aan het College van Burgemeester en Wethouders 
Coolsingel 40 
3011 AD Rotterdam 
 
Schriftelijke vragen Houd plasticvangers in het water! 
 

Rotterdam, 18 juni 2019  
 
Geacht college, 

Onze mooie Maas is helaas een bron van een zee aan drijvend plastic zwerfafval. Verschillende 

bewoners doen hun best dit drijvende plastic op te vissen. Veel gaat met de hand, via grijpers. De 

initiatiefnemers van Recycled Island pakten het grootschaliger aan door platformen in het water te 

installeren met schermen die het ronddrijvende plastic oppikken voordat het in zee belandt.1 Zo 

worden drijvende afvalstromen op eenvoudige en efficiënte wijze opgevangen uit het water. De 

opvangbakken worden elke week geleegd en een deel van het plastic wordt vervolgens verwerkt in 

drijvende bloembakken voor een park op het water. Voor het ontwikkelen van deze zogenaamde 

‘plasticvangers’ ontvingen de bewoners een bedrag van Citylab010.  

Drie van deze plasticvangers hebben 1,5 jaar op succesvolle wijze plastic uit de Maas gevist. 

Inmiddels is het prototype van de plasticvanger uitontwikkeld en kunnen deze drie 

plasticverzamelplatformen gezamenlijk 20.000 kilo plastic afval per jaar uit de Maas opvangen.2 

Twee plasticvangers liggen echter al geruime tijd werkloos aan wal. De vergunning voor deze twee 

plasticvangers is verlopen en is er budget nodig om de laatste plasticvangers aan te passen naar 

het definitieve ontwerp. Met deze aanpassingen kunnen de plasticvangers jarenlang aan het werk 

voor de verminderen van drijvend zwerfafval en het leveren van hun bijdrage aan een circulair 

Rotterdam. 

GroenLinks wil graag bewoners met circulaire initiatieven ondersteunen. Ook vinden wij het 

belangrijk dat deze goed werkende oplossing voor drijvend plasticafval wordt behouden. Wij 
hebben dan ook de volgende vragen: 

 
1. Bent u het met ons eens dat we bewoners die zelf aan de slag gaan met afvalinzameling 

moeten ondersteunen? Zo nee, waarom niet? 
2. Bent u het met ons eens dat het zonde is dat 2 van de 3 plasticvangers momenteel aan de 

kant liggen?  
3. Zo ja, bent u bereid eventuele hobbels weg te nemen zodat de vergunning opnieuw 

verstrekt kan worden? 
4. Bent u bereid het gesprek met de initiatiefnemers aan te gaan en hen waar mogelijk te 

ondersteunen zodat de plasticvangers weer in de Maas zwerfafval kunnen opruimen?  Zo 
nee, waarom niet? 

5. Op welke manier bent verder aan de slag met het opruimen en hergebruik van plasticafval 

uit de Maas? 
6. Op welke manier kunt u eraan bijdragen dat initiatieven van Citylab010 na de initiatieffase 

continuïteit krijgen? 
 
Met vriendelijke groet, 

 
Astrid Kockelkoren 

                                                           
1 https://www.volkskrant.nl/nieuws-achtergrond/via-nieuwe-maas-komt-iets-minder-plastic-in-zee~bef23e68/  
2 https://www.ad.nl/rotterdam/rotterdam-gaat-drijvende-vuilnisbelt-te-lijf-met-drie-plasticvangers~a8c73494/ 
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